
 

Aalborg, 28.09.2010 
 
 
 

Til 
Folketingets uddannelsesudvalg 
 
Vi sendte vedhæftede notat til udvalget i slutningen af juli – men har fået kritik af notatet – det var ikke læse-
venligt. Så vi har lavet en revideret udgave, der skulle være lettere at få overblik over: bl.a. er konklusionerne 
sat forrest – og der er lavet en slags pressemeddelelse. I anledning af offentliggørelsen af 7 punkts planen 
for folkeskolen genfremsender vi notatet til jer med anmodning om foretræde.  
Det bemærkes, at vi naturligvis oprindeligt også har sendt notatet til Finansministeriet (og alle de andre im-
plicerede). 
 
Det for os at se problematiske er, at man, udover de af os påviste fejl, med denne rapport overser, at der al-
lerede nu sidder en række elever i normalklasserne, som er udsat for pseudorummelighed med for ringe 
hjælp eller manglende placering i foranstaltning udenfor klassen, helt eller delvis. Altså det modsatte af det 
kommuneaftalen forudsætter og går ud på. Det skader også de andre elever i klassen og belaster lærertea-
met. Årsagerne er beskrevet i vores notat. 
 
Bemærk også at finnerne har både relativt og objektivt flere elever i specialundervisning end Danmark – vel 
at mærke også segregerede! 
 
Det er klart ønskeligt med optimal inklusion – men det skal være på redelige præmisser. 
 
 
Venlig hilsen 
 
 
 
Per Kjeldsen 
Medlem af SOPHIA’s ledelse 
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